
Dagsorden/referat til Bestyrelsesmøde 23. 
januar 2024  

Forplejning: kaffe og te og sødt  

Sted: Børnegården Bifrost, Østergårdstoften 1, 8530 Hjortshøj    

Mødeleder: Kristian/Helle  

Referent: Heidi Laprath 

Afbud: Kamilla, Anders og Lone    

Tidspunkt.  19.15-21.00 

 

1. Godkendelse af dagsorden 
Godkendt. 
 

2. Nyt fra dagtilbuddet/forældreråd 

a. Baggrund: Status på dagtilbuddet (Tilsyn, læringssamtale) og nyt fra 

forældrerådene. 

b. Formål: at informere om, hvad der er i gang.  

c. Metode: kort oplæg og dialog 

d. Referat: 

-  Helle, Helle og Heidi er i gang med at blive uddannet til de interne 

tilsyn i vores dagtilbud.  

- Aarhus kommune er i gang med at strømline tilsyn, hvilket vil sige at 

vi alle tilsyn bliver lagt ind samlet for dagtilbud. 

- Der skal være læringssamtale den 7.2. 24, hvor der bl.a. skal tale om 

vores interessecentre. Vi vil gerne have en forælder med til samtalen 

– Helle undersøger om der er en der kan deltage. 

- Der er ny organisering på vej i Børn og unge, dette betyder bl.a. at 

vores administrative medarbejder skal have arbejdsplads på 

Grøndalsvej 2.  

- Den nye organisering betyder ligeledes at vi skal til at arbejde i 

klynger – Nordbyernes dagtilbud skal være i klynge med Skødskrup 

skole og dagtilbud og Virup skolen samt Hårup-Elev skolerne.  

- Når vi afholder forældresamtaler, har vi hidtil udarbejdet et skema 

som hedder SUS det erstattes nu af et skema der hedder samspil.  

Hvad har fyldt i forældrerådet i aften: 



Spiren: den overstået snestorm har fyldt meget på mødet – forældrene ville gerne have haft 

mere info ud og gerne noget før.  

Bifrost: Her var det ligeledes snestormen og den manglende info der fyldte deres møde samt 

situationen med sygdom blandt personalet før jule. Kristian foreslår at vi i dagtilbuddet laver et 

nødberedskab i tilfælde at der er huse der vil mangle personale i forbindelse med sygdom. Helle 

tager det med til ledelsen.  

Møllehuset: Vil gerne afprøve at holde formøde før et forældrerådsmøde- her er påtænk at man 

kan arrangere legedage og andre aktiviteter blandt forældregruppen. Personalet har spurgt 

forældrerådet om de kan afholde en pædagogisk dag en fredag og det blev der sagt god for.  

Hårup Børnegård: Her var det det overstået tilsyn der fyldte på mødet. De er spændt på det 

arbejde der nu følger efter.  

Todbjerg børnehus: Her blev der drøftet, hvad vi skulle arbejde videre med efter vores 

fællesmøde. Forældrene var meget optaget af, hvad de kunne bruges til i hverdagen. Det bliver 

nu et fast punkt på dagsorden til forældrerådsmøderne. Personalet har også her spurt om de 

kan afholde en pædagogisk dag og det blev der ligeledes sagt god for.  

Krokodillehaven: Her var det den nye omstrukturering i huset der fyldte blandt forældrene, men 

personalet er rigtig glade for de nye forandringer, da det ikke er så belastedende nu hvor 

børnehavens aldersgrupper er fordelt på tre grupper.  

Derudover oplever de at der ikke er den store tilslutning til deres forældrerådsvalg. I 2023 

prøvede de så at holde et oplæg omkring børns leg det gav pote.  

Løvstikken og Solsikken ikke tilstede.  

 

 

3. Evaluering af fælles møde for forældreråd 
a. Baggrund: vi har afholdt arrangementet og fik nogle tilbagemeldinger på 

mødet. 
b. Formål: at få drøftet form og indhold med henblik på afholdelse næste år. 
c. Metode: kort oplæg v. Helle og dialog 
d. Referat:  

Vi beslutter på vores maj møde, hvornår det vil passe at lægge et fællesmøde 
ind til næste bestyrelses år. 
Det er en god ide med noget mere styring og organisering til mødet. 
Bestyrelsen foreslår at de placeres i hver sin gruppe under gruppearbejdet.  
Fællesoplæg kunne være en god historie fra forældrerådet eller en fortælling 
om noget der fungerer godt.  
Der skal evt. lavet et ekstra møde i årshjulet.  

 

4. Økonomi 
a. Baggrund: regnskabsåret er ved at være afsluttet og et nyt budgetår er i gang. 
b. Formål: at få informeret om resultatet. 
c. Metode: dialog 



d. Referat:  
Regnskabsåret er så småt ved at være afsluttet og vi kommer ud med et 
overskud på 800.000 kr. for hele dagtilbuddet.  
Lige nu er de i gang med at lave hver enkelte huses budgetter for 2024. 

 

5. Respekt for grænser 

a. Baggrund: punktet er obligatorisk for bestyrelser og forældreråd at drøfte en 
gang årligt. 

b. Formål: Vi samler op fra drøftelserne i rådene og drøfter bestyrelsens rolle. 
c. Metode: dialog 
d. Referat 

Aarhus kommune har lavet nye retningslinjer for forældre – dette kan læses 
på AULA (Helle ligger det ud på Aula) 
Respekt for grænser er blevet gennemgået i alle afdelinger.  

 

6. Fællespasning 
a. Baggrund: Vi har for nyligt afsluttet Julens fællespasning og har ligesom de 

andre år oplevet et stort frafald i behovet for pasning efter planlægning 
b. Formål: at gøre status over fremmødet og drøfte om vi kan gøre noget for at 

sikre, at vi ikke ”spilder” personaleressourcer  
c. Metode: kort oplæg ved Helle om data fra julepasningen, samt drøftelse 
d. Referat: 

Efter en veloverstået juleferie kan vi konstatere at det kun var ca. halvdelen af 
de tilmeldte børn der mødte op til fællespasning.  
 
Ledelsen har den fulde opbakning til at lave et skriv som skal sendes ud til alle 
forældre.  
Dette skriv skal i høring ved bestyrelsen inden det sendes ud.  

 

 

 

 


